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Møde: Lokalt uddannelsesudvalg for Frisørerne Dato:   20-03-2023 
 
Deltagere: Maria Lyhne Hansen, Sara Poulsen, Ninna Rasmine Dalby, Cecilie Tzaros, 

Susanne Schmidt Hansen, Kirsten Grosen  
 
Afbud fra: Lene Bodilsen, Nanna Lei Kongsted-Blomgreen og Amanda K. Andersen 
 
Kopi til: Morten Kaj Hansen, formand og næstformand for 

skolens bestyrelse, DOFK, Serviceerhvervenes 
Uddannelsessekretariat, Dansk Frisør & Kosmetiker 
Forbund 

Referent: Kirsten Grosen 

    
 
 

Dagsordenpunkt: Referat: 
 
1. Opfølgning og 

godkendelse af forrige 
mødes referat 

Referatet blev godkendt uden yderligere kommentarer. 
 
 

 
2.  Godkendelse af 

dagsorden 
Dagsordenen blev godkendt uden yderligere tilføjelser. 
 

   
3. Meddelelser   
   
 a. Udvalgets formand Var grundet ferie desværre ikke til stede ved mødet. 

 
 
 b. Udvalgets øvrige 

medlemmer 
Aktivitetsniveauet i frisørbranchen har generelt set været lidt 
højere end forventet de seneste par måneder. Sidst på 
måneden er der generelt lidt stille.  
 
I de kommende måneder forventes det, at aktivitetsniveauet – 
som sædvanligt – vil stige grundet konfirmationer, bryllupper 
mv. Omsætningen i branchen skønnes generelt set at ligge 
på samme niveau, som før Corona-epidemien.   
 
Maria fortæller, at der er relativt mange medarbejdere, der 
stiller krav ift. Arbejdstider. Det vil sige, at tankegangen ”Life-
Work balance” er gældende frem for ”Work-Life balance”. 

 
 c. Elevrepræsentant Cecilie har tjekket, om medlemmer kan få adgang til 

frisørfaglige videoer på Dansk Frisør & Kosmetiker Forbunds 
hjemmeside. Det er ikke tilfældet.  
 
Cecilie har lavet en Facebook-side til eleverne fra skolen. 
Susanne kan være behjælpelig med at udbrede 
informationen om Facebook-siden til eleverne.  
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Cecilie fortæller om en episode fra sidste skoleforløb, hvor 
der havde været en misforståelse. Elever havde fået at vide, 
at de selv skulle betale for en hårkur. Susanne sagde, at 
eleverne ikke skal betale for en behandling, der vedrører 
undervisningen.  
 
Kirsten Grosen oplyste, at skolen tilbyder eleverne, at de fra 
1. hovedforløb – og frem til studieturen gennemføres – kan 
betale en rate til turen. Praksis er ændret i håbet om, at der er 
flere elever, som får mulighed for at deltage i studieturen. 
Udvalgsmedlemmerne spurgte ind til, om eleverne benytter 
sig af denne mulighed. Kirsten Grosen undersøger det. Der 
var en drøftelse af, hvad der kan være årsagen til, at der ikke 
er flere elever, som deltager i studieturen til London.  
 

 
 d. Skolens 

repræsentanter        
Der er p.t. 15 elever på 8. hovedforløb, 14 elever på 1. 
hovedforløb. Derudover er der 19 elever på Grundforløb 2. 
Ydermere er der p.t. ni skoleoplæringselever (SOP-elever) på 
skolen. Antallet af SOP-elever varierer, da SOP-eleverne 
deltager i ordinær undervisning på de respektive hovedforløb.  
 
Kirsten Grosen oplyste at der havde været mange 
besøgende til DM i Skills der fandt sted i Fredericia den 2.- 4. 
februar 2023. HANSENBERG deltog ved ”Prøv, mærk og 
føl”- standen. Generelt set har der været stor mediedækning 
og mange besøgende på messen.  
 
Skoleprøver afskaffes på grund af 
bekendtgørelsesændringer. Sidste skoleprøve på 
HANSENBERG afvikles i indeværende uge.  
 
Kirsten Grosen oplyste, at den næste svendeprøve på 
HANSENBERG bliver afviklet den 24. og 25. april 2023, hvor 
der deltager 16 elever fra skolen samt fire elever fra Rybners. 
Susanne fortalte, at der ved den kommende svendeprøve er 
relativt stort fokus på styling og klipninger.  
 
Der var en drøftelse af kriterierne og bedømmelser af det 
fagfaglige ved henholdsvis skoleprøver og svendeprøver. 
Kirsten Grosen fortalte, at der ved andre uddannelser findes 
bedømmelsesskemaer, som skal sikre, at alle kriterier 
vurderes ud fra fakta – og at karakterafgivningen bestemmes 
ud fra et pointsystem. Fordele og ulemper ved denne praksis 
blev drøftet.  
 
Maria og Sara er enige om, at det er en fordel, at der er 4 
censorer ved svendeprøverne. De fortæller, at censorerne 
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ofte er enige ift. vurderingen af elevernes faglige niveau.  
 
Susanne fortæller, at relativt mange mestre indgår flere kort 
aftaler, sammenlignet med tidligere. Udfordringen med 
sidstnævnte er, at kortaftaler ikke genererer 
kvoteelevpladser.   

   
4. 
 
 
 
 
 
 

Evaluering af de to 
mesterarrangementer på 
HANSENBERG 
 

Frisørteamet har ansøgt om – og har af de faglige udvalg fået 
tildelt – AUB-midler til to mesterarrangementer. Et 
arrangement med Emilia van Haugen blev afviklet den 3. 
oktober 2022, og den 6. februar 2023 blev der afviklet et 
mesterarrangement.  
 
Ved den seneste workshop fortalte mester Dorthe Holk om 
det at have ansvar for elever – herunder hvilke 
ansvarsområder hun giver eleverne, beregning af 
serviceydelser m.m. Emilie, der er tekniker ved L’Oreal, viste 
klipninger og farve på tre modeller. Frisørassistent Amanda 
fortalte om brugen af forskellige sociale medier – og om, 
hvordan hun sammen med de øvrige i salonen sikrer, at 
salonen er aktiv på de sociale medier hver dag. Amanda 
fortalte ligeledes om, hvordan elevtræning organiseres.  
 
Kirsten Grosen fortalte, at det generelt set har været svært at 
få mestre til at deltage ved førnævnte arrangementer. Der var 
størst deltagelsen ved det seneste arrangement.  
 

   
5.  Nyt fra 

skolenetværksmødet 
 

Kirsten Grosen fortalte udvalgsmedlemmerne om det seneste 
udvalgsmøde, hun havde deltaget i.  
 
Nedenfor fremgår gennemsnitskarakterer fra svendeprøverne 
i efteråret 2021, foråret 2022 og efteråret 2022: 
  

 
Kirsten Grosen fortalte kort om de nationale målsætninger for 
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indgåelse af uddannelsesaftaler på grundforløbet. 
 
Kirsten Grosen oplyste udvalgsmedlemmerne om, at de 
faglige udvalg har planer om at igangsætte en analyse af 
EUX inden for frisøruddannelsen.  

   
6. Elektroniske 

uddannelsesaftaler 
 

Susanne oplyste, at det er muligt at indgå en elektronisk 
uddannelsesaftale. Det er p.t. et fåtal af frisørmestrene, der 
har indgået en elektronisk uddannelsesaftale.  

   
7. 
 
 
 
 
 
 

Elevklub og Klar til DM 
2023 – træning i 
konkurrencefrisering 

Susanne oplyste, at Elevklub på HANSENBERG er igangsat i 
januar. Den bliver udbudt den første/anden mandag i hver 
måned fra kl. 18-21 frem til maj – og igen fra august til 
november. Der er tale om frivillig elevdeltagelse med 
tilmelding og frivillige gæstelærere. Susanne er den 
ansvarlige frisørfaglærer, der koordinerer Elevklub.  
 
Eleverne bliver tilbudt Klar til DM 2023 – træning i 
konkurrencefrisering en gang om måneden i månederne 
marts, april, maj, juni, august, september og tre gange i 
oktober – lige inden, at DM-konkurrencen finder sted i 
slutningen af oktober. 
 

   
8. Eventuelt Kommende møder i 2023 i Det Lokale Uddannelsesudvalg for 

frisører er som følger: 
 
Mandag den 8. maj 
Mandag den 18. september 
Mandag den 27. november 
 

 


